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Verslag van de Algemene Leden Vergadering     
donderdag 14 november 2024, Hessencafé 
 
 
1. Welkom en mededelingen  
De voorzitter opent de vergadering. Er zijn circa 60 inwoners aanwezig. Berichten van 
verhindering zijn ontvangen van Aldy Ploeger en Roel Janssen. Als nieuwe inwoner meldt 
zich Annette Hilgersum,  HK.  
Van het bestuur zijn aanwezig: Marius Strijker (voorzitter), Simon Bukman (penningmeester), 
Esther de Kruif, Mirjam van Binsbergen, Ronald van Eck en Toon Kort (secretaris). 
 
De voorzitter vraagt aandacht voor het nieuwe logo en ontwerp van de nieuwsbrief, van de 
hand van ontwerper Lisette Hoogeveen. Applaus van de aanwezigen. 
 
De voorzitter vraagt aandacht voor de samenstelling van het bestuur: per 28 oktober 2025 
eindigt de zittingstermijn van Marius, Simon en Toon. Hij roept belangstellenden op om zich 
te melden als bestuurslid.  
 
Vraag over woningbouw: de omgevingsvergunning voor De Bongerd is afgegeven; de bouw 
kan starten (oktober 2025). Voor De Werf is de bestemmingswijziging onherroepelijk 
vastgesteld; de omgevingsvergunning is aangevraagd. 
 
2. Verslag ALV van 14 april 2024 
Het verslag wordt vastgesteld. N.a.v. het verslag geen vragen of opmerkingen. 
 
3. Dorps Energie Plan van Keppel en Eldrik (DEP) 
In de onlangs vastgestelde Herijkte Routekaart heeft de gemeente een andere nieuwe 
aanpak van de ‘dorpsenergieprocessen’ beschreven. Deze aanpak verschilt principieel van 
onze aanpak. De gemeente wil de regie voeren en doelstellingen vaststellen. Het bestuur 
van de dorpsraad heeft daarom besloten dat het beter is het Keppelse DEP af te ronden. 
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Jos Beumer, coördinator DEP, presenteert ter vergadering het afrondingsverslag. 
 
“In 2021 is gestart met een inventarisatie van de wensen en behoeften van de inwoners. 
Centraal thema: hoe kunnen we onze woningen (collectief) verduurzamen en hoe kunnen we 
elkaar hierbij helpen? Vervolgens zijn zes werkgroepen aan de slag gegaan met de opdracht: 
wat is de stand van de techniek, hoe kan het gefinancierd worden en wie doet er mee? 
Warmtescan: de werkgroep heeft van ruim 65 huizen een scan gemaakt. Het scan-resultaat 
kon men bespreken met een adviseur van AGEM. Komende winter kan men weer een scan 
aanvragen bij AGEM. 
Informatiemarkt: de werkgroep organiseerde op 20 april 2024 in de Hessenhal 2024 een 
informatiemarkt met vele aanbieders en adviseurs. Inwoners van Drempt en Hummelo waren 
ook welkom. Inhoudelijk was de markt een succes. De bezoekers bleken goed op de hoogte 
van de mogelijkheden. Het aantal bezoekers bleef wat achter bij de verwachtingen. 
Opwek en opslag van energie: de werkgroep heeft vele opties onderzocht. Energiecoöperatie 
Zonkracht uit Hummelo stelde kennis en ervaring beschikbaar. De werkgroep kwam tot de 
conclusie dat de techniek op dit moment nog te veel in ontwikkeling is. De opties zijn nog niet 
rendabel voor kleinschalig particulier gebruik. De werkgroep heeft verkennende gesprekken 
gevoerd over een WKO of GBES bij het nieuwbouwproject De Werf in Hoog-Keppel, met 
mogelijk een uitstralend effect naar de omliggende huizen. Dit initiatief wordt voortgezet. 
Monumentale panden: de werkgroep onderzocht de bruikbaarheid van de informatie van de 
gemeente over verduurzaming van monumentale panden. Ze kwam tot de conclusie dat deze 
informatie niet bruikbaar was. Vervolgens is de werkgroep voortvarend en met verbreding 
naar nabije gemeenten op zoek gegaan naar doeltreffende informatie en advies. De 
werkgroep gaat zelfstandig verder. 
Mobiliteit: de werkgroep kwam tot de conclusie dat er in het werkgebied geen draagvlak is 
voor een collectieve aanpak bij aanleg van laadpalen en voor een systeem van deelauto’s. 
Lange termijn: de werkgroep richtte zich op duurzaam gedrag in relatie tot energiebehoefte. 
Gemak en comfort vragen veel energie. De verkenning mondde uit in de vraag: willen we 
onze (energie-)consumptie minderen om te bereiken dat we minder energie nodig hebben?  
 
Conclusie: het proces van verduurzaming is nog lang niet klaar. De aanpak richtte zich in deze 
fase op verkenning en bewustwording. Voor verdere stappen is de gemeente nu aan zet. De 
nieuwe wet Gemeentelijke Instrumenten Energietransitie zal de gemeente de bevoegdheid 
geven om bij elk huis naar het energieverbruik te kijken; de vrijblijvendheid zal gaan 
verdwijnen. De urgentie neemt toe.” 
 
De aanpak van de gemeente zal worden gevat in een omgevingsplan. Deze bevat twee 
pijlers: de ruimtelijke inpassing van diverse maatregelen en het bevorderen van de 
betrokkenheid van de inwoners. Voor de dorpsraad betekent dit blijvende aandacht voor een 
zo hoog mogelijk niveau van participatie. 
 
De aanwezigen maken met applaus hun grote waardering kenbaar voor de inspanningen van 
alle betrokkenen bij het DEP. De voorzitter stelt vast dat het DEP van Keppel en Eldrik 
hiermee is afgerond. 
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4. Herijkte routekaart 
De voorzitter meldt dat de gemeente een nota heeft aangeboden over de mogelijkheden 
van grootschalige energie-opwek, eigenaarschap en participatie. Met de titels: 

• Regie op Energieneutraal Bronckhorst, Herijkte Routekaart Bronckhorst 
energieneutraal 2024-2030; 

• Participatie Handreiking Samen aan de slag met energie-opgaven; 

• Participatie en Lokaal Eigendom bij Grootschalige Duurzame Opwek van Elektriciteit.  
 
Stichting Tegenwind heeft hierover een brief gestuurd. De voorzitter geeft het woord aan 
Jan Laurens Lasonder. 
Jan Laurens meldt dat Tegenwind een nieuwsbrief zal verspreiden over de gang van zaken en 
over de resultaten van eigen onderzoek. Hij roept iedereen dringend op om naar de politieke 
avond van 21 november aanstaande te gaan. De gemeente heeft bureau EnergyWatch 
gevraagd advies uit te brengen. Dat advies kwam uit op windenergie en zonne-energie, maar 
omdat aan zonnepanelen beperkingen kleven, kwam het advies neer op een keuze voor 
windenergie. Provincie Gelderland houdt de gemeente gebonden aan de afspraken gemaakt 
in RES-verband om 1,35 Twh te leveren. Naar verwachting zullen in de zomer van 2025 de 
normen voor afstand en tiphoogte bekend worden gemaakt.  
 
Herman Hazelaar vraagt wat er is gebeurd met onze eerdere inspraak: wethouder Pelgrom 
zou de dorpsraad informeren over de nieuwe plannen. Marius antwoordt dat dat gesprek 
wel is aangevraagd maar niet heeft plaatsgevonden.  
Jan Laurens vult aan dat de gemeente weinig support geeft en niet doet wat ze zegt te willen 
doen. 
Marius: En dan is er ook de kwestie van het moratorium. Nog steeds is er geen helderheid 
over de keuze voor Eldrik, terwijl de plannen al worden uitgerold over Eldrik. Zonder 
verlenging van het moratorium kan een private partij een initiatief indienen en zal de 
gemeente of de provincie tot behandeling over moeten gaan. Dit in tegenstelling tot het 
planproces dat de gemeente zelf wil starten. Sowieso kan pas bezwaar worden gemaakt 
nadat B&W een besluit hebben genomen. 
 
Jan Laurens vervolgt: hij vreest dat als er een windturbine staat er meer zullen volgen. We 
moeten proberen te voorkomen dat er een begin wordt gemaakt met de plaatsing. Als de 
initiatiefnemer eenmaal groen licht heeft gekregen van de gemeente dan heeft de 
initiatiefnemer de regie in het proces van realisatie. Naast een milieu-effect-rapportage 
(MER) en een onderzoek naar de gezondheidseffecten, moet er ook gezorgd worden voor 
draagvlak en ‘participatie’. Dit alles kan pas nadat er een initiatiefplan is goedgekeurd.  
 
Max Noordhoek: Ik verwacht dat een beroep op ‘participatie’  in het besluitvormingsproces 
weinig kansrijk zal zijn. Dus het zal gaan om deelname aan de exploitatie van de 
windturbines. 
Erik Assink vult aan dat over het principe van windenergie door middel van windturbines 
geen inspraak heeft plaatsgevonden. Feitelijk is een proces in gang gezet dat niemand meer 
kan keren. De wethouder is bevreesd voor ‘overrulen’ door de Provincie. 
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Jan Laurens vraagt hoe de dorpsraad geholpen kan worden om een eigen rol te spelen. 
Marius antwoordt dat het niet duidelijk is met welk mandaat de dorpsraad kan 
optreden/handelen. Met welk mandaat zou de dorpsraad aan tafel zitten als de gemeente 
wil praten over participatie, eigenaarschap en draagvlak? Sterker: het is de vraag of de 
dorpsraad wel aan de overlegtafel moet gaan zitten, want zo wordt de dorpsraad 
medeverantwoordelijk voor de plaatsing van windturbines in Eldrik. We zouden eigenlijk een 
enquête moeten uitvoeren met de kernvraag: wat moet de dorpsraad doen?  Jan Laurens 
herinnert Marius aan de uitspraak dat de dorpsraad desnoods zal doorprocederen tot aan de 
Hoge Raad. Marius: dat heeft betrekking op het voorgenomen besluit te plaatsen in Eldrik. 
Dat is onvoldoende beargumenteerd en niet voor inspraak opengesteld. Dit punt komt nu in 
ander daglicht te staan, omdat we zijn uitgenodigd deel te nemen aan het 
participatieproces. Wij zoeken nog steeds naar de onderbouwing: waarom in Eldrik? 
 
Erik Assink: ik snap dat de dorpsraad geen standpunt kan innemen voor of tegen 
windturbines, maar de dorpsraad kan wel de aandacht richten op de gevolgen voor de 
gezondheid van inwoners. Met nadruk: het hele besluitvormingsproces is niet goed gegaan. 
 
Max Noordhoek adviseert: zorg dat je tijdig klaar bent om een standpunt in te nemen. Als de 
windturbines er toch komen, zorg dan dat we ‘meeprofiteren’. Blijf aan tafel zitten en 
bepleit verlenging van het moratorium. 
Jos Beumer verduidelijkt de ‘spelregels’ bij participatie: de wethouder hoeft zich alleen te 
verantwoorden naar de raad; wij kunnen meepraten en hooguit meebeslissen. Jos adviseert 
het proces te beïnvloeden via acties naar de eigen politieke partijen en raadsleden. 
 
Klaas Govers vreest dat er uiteindelijk niets gebeurt met onze inspraak en participatie.  
Marius: de bestuursrechter zal toetsen of de gemeente (het bestuursorgaan) zorgvuldig 
heeft gehandeld, elke keer opnieuw. De rechter zal vragen: wat is de grondslag voor een 
besluit?  
 
De voorzitter vat de bespreking samen. We moeten het proces volgen op inhoud, aan de 
overlegtafel blijven zitten, uiteindelijk het besluit van de overheid bekijken, iedereen 
informeren en eventueel acteren. De dorpsraad is tegen het voornemen om windturbines in 
Eldrik te plaatsen omdat de keuze voor dit zoekgebied onvoldoende/niet is onderbouwd. 
 
Jan Laurens Jan ondersteunt het idee van een enquête om de dorpsraad een steviger 
mandaat te geven. Marius rondt het agendapunt af. De grondhouding is helder. De 
dorpsraad zal een enquête organiseren. Hij roept op: komt allen naar de politieke avond van 
21 november. Hij zal namens de dorpsraad inspreken. 
 
5. Verkeer 
De overheden, tevens wegbeheerders, hebben op basis van evaluatie van eerdere proeven 
een besluit over de verkeerssituatie rondom de Dorpsstraat en de Hummeloseweg in 
voorbereiding (plan met eenrichtingsverkeer). Zij zullen dit binnenkort als ‘verkeersbesluit’ 
kenbaar maken. Daarna staat het eenieder vrij om bezwaar te maken. 
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6.  Gebiedsplan Sport en Beweging. 
Gemeente Bronckhorst is al enige tijd bezig met het ontwikkelen van een plan. Er zijn vijf 
gebieden aangewezen (wij zijn gebied Zuid). De gemeente riep eerder dit jaar iedereen op 
om met initiatiefplannen te komen. Er zijn 75 plannen ingediend. De plannen moeten 
voldoen aan zes vooraf geformuleerde criteria. Het te verdelen budget is gelijk gebleven. De 
gemeente wil eind 2024 een besluit nemen over de verdeling van het geld. 
Ronald van Eck heeft deelgenomen aan de kerngroep voor gebied Zuid. De groep gaf 
unaniem prioriteit aan de instandhouding van het Hessenbad en de Hessenhal. Het overleg 
tussen gemeente (de procesmanager) en de kerngroep raakte gefrustreerd na berichtgeving  
dat de plannen van Hessenhal/Hessenbad buiten het kader vielen en wellicht gefinancierd 
zouden kunnen worden via een provinciale subsidie onder de naam ‘Dorpendeal’. Echter, 
deze subsidie is niet geschikt voor instandhouding (verduurzaming) van voorzieningen, maar 
wel voor een verbreding van voorzieningen met sociale componenten zoals een bibliotheek, 
een dorpskamer voor opvang kwetsbare mensen, een dorpshuis, of preventieprogramma’s 
e.d.  Voor nu: we wachten het plan/besluit van de gemeente af. 
 
7. Munitiedepot 
De rijksoverheid, preciezer het Ministerie van Defensie, heeft in aanvang acht gebieden in 
Nederland aangewezen. Inmiddels zijn drie gebieden in de provincie Grondingen geschrapt 
en heeft gemeente Spakenburg zich spontaan als locatie gemeld. Recent is bekend 
geworden dat het ministerie het onderzoek naar het gebied nabij Toldijk niet voortzet.  
 
8. Presentatie Dorpsontwikkelplan (DOP) 
De werkgroep DOP heeft de afgelopen twee jaar gewerkt aan een visie op een aantal 
thema’s, zoals wonen, verkeer, gezondheid, leefbaarheid, groen, landschap en landbouw, 
klimaat en energie. In november 2023 is een bewonersavond georganiseerd. Alle ideeën en 
suggesties zijn verwerkt. De werkgroep wil de ontwikkelde inzichten aan de ALV presenteren 
en bespreken. 
De voorzitter geeft het woord aan Rick Lieverse en Henriët Wolbers. Zij presenteren aan de 
hand van een powerpointpresentatie de uitgangspunten en de plannen. Het centrale motto 
is: WIJ MAKEN KEPPEL EN ELDRIK. Wat vinden wij, de inwoners, belangrijk? Wat willen we 
als gemeenschap? Laten we niet alleen naar de gemeente kijken als we iets voor elkaar 
willen krijgen. De werkgroep heeft vijf kernwaarden aangewezen waaraan alle plannen en 
projecten zouden moeten voldoen, in meer of mindere mate. De PP-presentatie wordt met 
de QR code (voor reacties) op de website InKeppel gezet. Aan de hand van alle stukken en 
reacties zal een eindrapport opgesteld worden. Het is de bedoeling dat vervolgens een 
aantal werkgroepen concrete acties en projecten gaat uitwerken en waar mogelijk gaat 
realiseren. 
 
De aanwezigen maken tweemaal door middel van applaus hun grote waardering voor de 
plannen kenbaar. Hulde aan de werkgroep voor het vele werk. 
 
Max Noordhoek vindt het allemaal prachtig maar twijfelt aan de haalbaarheid indien niet 
tegelijk de randvoorwaarden worden meegegeven. Wat heb je nodig om een en ander te 
realiseren? Hoe vertaal je de plannen naar de praktijk? 
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De voorzitter rondt het agendapunt af: grote waardering, oproep aan iedereen om op de 
website naar het plan te kijken en te reageren via de QR code. Help mee om de plannen te 
toetsen en te verrijken. En laten we een oproep doen aan de gemeente: geef ons budget! 
 
9. Rondvraag 
Klaas Govers meldt dat hij op de politieke avond van 21 november zal inspreken. 
Igor Reintjes complimenteert de dorpsraad met zijn inzet. Hij vraagt aandacht voor de 
veiligheid op de ventweg bij de Olde Schole: de verkeer- en parkeersituatie aldaar is onveilig. 
Auke Geerlings vraagt naar de plannen van de Keppelse Golfclub. Hij vindt de inrichting met 
heuveltjes niet passend (‘prutserig’) in het landschap van de Achterhoek.  
Maarten van Es meldt dat de gemeente Doesburg het moeilijk heeft financieel overeind te 
blijven. Zijn er al verkenningen om samen te gaan met gemeente Bronckhorst? (Antwoord: 
nee.). Tweede vraag: is al bekend wanneer de Rijksweg een ‘overlaging’ met ZOAB gaat 
krijgen? Antwoord: nee, mogelijk 2026.). Tenslotte: complimenten voor stichting Tegenwind 
en iedereen die zich inzet om het landschap rondom Keppel en Eldrik mooi te houden. 
 
De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering. 
 
Volgende ALV 22 mei 2025. 
 
---------------------------------------------------------0------------------------------------------------------------- 


